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Milí bratři a sestry, 
 

dostává se vám do rukou brožurka, ve které najdete zprávy 
zástupců sboru, jednotlivých služeb a účetní zprávu k letošnímu 
sborovému shromáždění. Při něm předneseme pouze zprávu 
účetní (hospodaření sboru v roce 2021 a rozpočet na rok 2022) a 
zprávu revizorů. 

Jak už jste byli informováni – čeká nás volba nového br. faráře 
Štěpána Marosze na období od 1. 7. 2022 do 30. 6. 2027. Volba 
bude probíhat v rámci sborového shromáždění, které se bude konat 
při bohoslužbách. Chceme Vás tedy co nejsrdečněji pozvat jednak 
k bohoslužbám a jednak k tomuto sborovému shromáždění.  

Právo hlasovat ve sborovém shromáždění mají podle 
Jednacího a volebního řádu naší církve (čl. 5) členové sboru 
zapsaní staršovstvem do seznamu členů s hlasovacím právem. 
Staršovstvo zapíše do tohoto seznamu všechny členy sboru starší 
18 let, kteří se činně podílejí na životě sboru, především účastí na 
jeho bohoslužebných shromážděních nebo jiných aktivitách, a 
zároveň jsou plátci saláru. Staršovstvo může v odůvodněných 
případech učinit výjimku a zapsat do seznamu člena, kterému 
objektivní příčiny brání podílet se na životě sboru nebo platit salár. 
Tento seznam je zveřejněn na nástěnce na faře. Námitkami se 
může každý člen sboru domáhat, aby byl seznam opraven buď 
zápisem jeho osoby nebo dalších členů sboru, nebo vypuštěním 
členů neprávem zapsaných. Staršovstvo přijímá námitky do šesti 
dnů před konáním sborového shromáždění a rozhodne o nich.  

Sborové shromáždění činí platná usnesení za jakéhokoliv 
počtu přítomných členů. Návrh programu je součástí této brožury a 
také bude zveřejněn na nástěnce na faře. 

Rádi bychom, abyste se k jednotlivým zprávám vyjádřili. Sdělte 
nám prosím, zda máte k životu sboru nějaké podněty, návrhy nebo 
připomínky. Děkujeme. 

 
Za staršovstvo sboru 
 
        Jana Flachsová 
        kurátorka sboru 
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PROGRAM SBOROVÉHO SHROMÁŽDĚNÍ  
FARNÍHO SBORU ČCE V HOŠŤÁLKOVÉ  

20. 3. 2022 
 
 

1. Zahájení 
2. Volba předsedy sborového shromáždění 
3. Doplnění programu, schválení programu 
4. Volba zapisovatele, ověřovatelů zápisu, sčitatelů 
5. Vzpomínka na zesnulé 
6. Volba faráře 
7. Plnění usnesení (tisk č. 1) 
8. Zprávy: 

 zpráva faráře (tisk č. 2)  

 kurátorky sboru (tisk č. 3)  

 vedoucí nedělní školy (tisk č. 4)  

 vedoucího dorostu (tisk č. 5)  

 vedoucích mládeže (tisk č. 6)  

 pěveckého sboru Notička (tisk č. 7)  

 vedoucí náboženství 1. skupina (tisk č. 8) 

 účetní zpráva 
 zpráva o hospodaření sboru v roce 2021 (tisk č. 9) 
 návrh rozpočtu sboru pro rok 2022 (tisk č. 9) 
 přehled sbírek (tisk č. 9) 

 zpráva revizorů o hospodaření sboru – bude přečtena 
9. Diskuse ke zprávám, usnášení o podaných návrzích z nich    

 vyplývajících, hlasování 
10.  Návrhy z pléna, diskuze a hlasování o nich 
11.  Závěr 
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Tisk č. 1 
 

Plnění usnesení 
 

1. Sborové shromáždění vzalo na vědomí návrh staršovstva 
na úpravu počtu členů ve sborové kartotéce. 

 
Milí bratři, milé sestry,  

sborové shromáždění vzalo na vědomí návrh staršovstva, jak 
upravit počet členů ve sborové kartotéce. K 1. lednu 2022 
evidujeme 933 členů, z toho 819 členů s povinností platit salár. 
V loňském roce se na finančních záležitostech sboru podílelo 342 
členů sboru, což je 42 % těch, kteří by měli finančně sbor 
podporovat. 

Vzhledem k epidemiologické situaci a k výměně staršovstva 
jsme zatím přistoupili k natočení videa, ve kterém chceme vyjádřit, 
co pro mnohé z nás být členem sboru znamená.  

V následujícím období bychom chtěli vést rozhovory s těmi, 
kteří o sbor neprojevují zájem. 

Přála bych si, aby členství ve sboru nebylo pro nás přítěží, ale 
radostí, že smíme být součástí Boží lidu, velké Boží rodiny. Každý 
z nás jsme zodpovědní za své děti, vnuky, které jsme přinesli ke 
křtu a doprovodili ke konfirmaci.  Proto vás jako staršovstvo sboru 
prosíme, abyste ve svých rodinách hovořili se svými dětmi, vnuky, 
blízkými o tom, co pro vás osobně být členem sboru znamená, proč 
do sboru chodíte, co pro vás znamená víra v Boha,… a podpořili je, 
aby členy sboru zůstali a plnili své závazky vůči sboru i Pánu Bohu, 
anebo naopak jim dali svobodu své členství ve sboru ukončit. 

 
 

Prodej pozemků 
2. Sborové shromáždění odsouhlasilo prodej části parcely č. 

3312 a parcely č. 3168/1 a č. 3171/1 v celkové výměře cca 
3 500m

2 
za cenu 800 Kč/m

2 
. (MDDr. Petr Maňák) 

Vzhledem k navýšení ceny se prodej těchto parcel neuskutečnil. 
 

3. Sborové shromáždění souhlasí s prodejem parcely č. 
3364/2 v celkové výměře 1 830 m

2 
za cenu 800 Kč/m

2 
. 

(Jakub Chodura) 
Prodej této parcely se neuskutečnil. 

 



5 
 

4. Sborové shromáždění pověřilo staršovstvo, aby prověřilo 
cenu pozemků parcely č. 3363/10 a části p. č. 33964/2 
v celkové výměře 1 830 m

2 
a bude jednat o prodeji 

pozemku za cenu vyšší, než je původní navržená cena, 
tzn. 450 Kč/m

2 
. (Filip Kovalda) 

Staršovstvo sboru jednalo s Filipem Kovaldou, který se nakonec 
rozhodl, že stavět nebude a tudíž již nemá zájem o koupi tohoto 
pozemku. Na základě této skutečnosti již nebude sborové 
shromáždění jednat o prodeji výše uvedených parcel. 

 
 

      Za staršovstvo sboru 
     Jana Flachsová 
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Tisk č. 2 
 

Zpráva kazatele k výročnímu sborovému shromáždění 
Farního sboru Českobratrské církve evangelické 

v Hošťálkové, konaného dne 20. března 2022. 
 
 

Milí bratři a sestry, 
 
je to vlastně má poslední výroční zpráva, kterou podávám tomuto 
výročnímu shromáždění. Příští zprávu již sepíše – dá-li Pán – nový 
kazatel sboru. Mým upřímným přáním je: Pán mu požehnej jeho 
nelehkou, ale radostnou a smysluplnou službu, pro kterou se 
rozhodl, na Jeho poli, nebo vinici . Děkujeme za něj Pánu. 

Ohlížíme se za uplynulým rokem 2021, který spolu s rokem 
2020 nebyl pro sborovou práci vůbec snadný. Zdálo by se, že úkolů 
s utlumením mnohé aktivity bylo méně, ale zkušenost mnoha farářů 
byla spíše opačná, že se objevovaly úkoly jiné, nové, které tady 
dříve nebyly, a daly často více přemýšlení a práce, než to, co ke 
sborovému životu samozřejmě patřilo před tím a na co jsme byli 
zvyklí. Díky Pánu Bohu, že se zdá, že co se týče coronaviru, 
budeme se moci znovu vracet ke všem aktivitám, kterými sbor žil 
před tím a zároveň jsme se v coronavirové době naučili věcem 
novým, které budeme moci také začlenit do své služby.   

Děkuji staršovstvu našeho sboru, které se v této nelehké době 
semklo a pracovalo jako jeden tým. Volba nového staršovstva, 
která se konala v minulém roce, byla – věřím – Pánem vedená a 
požehnaná. Objevily se v tomto grémiu starších nové osobnosti, 
které se ochotně zapojily do nejrůznějších úkolů, které staršovstvo 
průběžně řešilo, a scházeli jsme se buď on-line nebo napřímo. 
Osobně jsem za toto zvolené společenství presbyterů velmi vděčný 
a těší mě, že nový kazatel, který má do sboru přijít, bude kolem 
sebe mít ochotné a dělné společenství, o které se bude moci ve své 
službě opřít, jistě to bude velmi potřebovat. Z mnoha důležitých 
záležitostí, které muselo staršovstvo aktuálně řešit, jsme se stále 
znovu vraceli k otázce přístavby a rekonstrukce sborového domu. 
Věděli jsme, že nebude lehké tuto akci rozjet, ale ve všech těch 
rozhovorech jsme poznávali, že je to těžší, než jsme si 
představovali, i to, že peníze určitě mohou být k dobru, ale mohou 
také vést k mnohým únavným sporům – tak, jak to známe. 
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V mnohém byly tyto rozhovory nesnadné, komplikované, vše se 
také v tom čase neúměrně protahovalo, jako třeba vydání 
stavebního povolení. Věříme ale, že sám Pán si přeje této 
rekonstrukci žehnat, že přestože „porod“ není snadný, přesto bude 
možné v příštím roce tuto akci zahájit a přijde čas, kdy se bude sbor 
z dokončeného díla radovat a děkovat za něj Pánu Bohu. Některým 
členům sboru se zdálo, že ze setkání staršovstva je sdělováno 
málo konkrétních informací, týkajících se především hospodaření 
s majetkem sboru a vznikaly z toho všelijaké dohady a „řeči“. Začali 
jsme se tedy po ukončení bohoslužeb k těmto věcem vyjadřovat a 
zvát členy sboru, aby chvíli po shromáždění zůstali a na vše, co je 
trápí, nebo co sboru vytýkají, se ptali přítomných zástupců 
staršovstva. Po několika takových setkáních se ukázalo, že o tyto 
rozhovory velký zájem není, a tak všechny informace z jednání 
staršovstva opět přikládáme k nedělním ohláškám. 

Mysleme, prosím, v lásce na společenství presbyterů, úkol 
zastupovat náš sbor ochotně přijali od Pána Boha a chtějí v něm 
poctivě stát a obstát. Mysleme na ně ve svých modlitbách, 
svolávejme na ně Boží požehnání, Jeho sílu, moudrost, statečnost 
pevně v této službě stát. Stůjme za nimi i my, „mějme je velmi rádi 
pro jejich práci“. Nemohu na tomto místě nepoděkovat sestře Janě 
Flachsové, kurátorce sboru, že každé staršovstvo pokojně, ale 
energicky a s přehledem řídí a že na sebe obětavě bere mnohé 
úkoly tohoto sboru. Také v ní bude mít nový kazatel sboru velkou 
oporu, všichni víme, jak je důležité mít se o koho opřít – i proto se 
mi bude ze sboru odcházet snadněji. Chci poděkovat také jejímu 
manželovi Františkovi, bez kterého by funkci kurátorky sboru 
zastávat nemohla. Bratr František na sebe ochotně vzal (bez 
nároku na honorování jeho služby) – při vší své práci – také 
odpovědnost kostelníka poté, co bratr Jožka Uhřík odešel ke svému 
Pánu. Tuto službu ve sboru vykonává spolu s Alicí Ondrášovou i 
jejím manželem Patrikem, kteří jednou týdně provádí úklid ve 
sborovém domě i kostele a také Martinem Kovářem, který se stará 
o sekání trávy kolem celého objektu fary. Díky za to! Naše 
poděkování patří také bratru Milanu Michalíkovi za přípravu a 
vydávání časopisu našeho sboru, který vychází každého čtvrt roku. 
Buďme mu v tomto svými příspěvky nápomocni. Děkujeme také 
sestře Esterce Kovaldové, která poctivě hraje při každém 
shromáždění, které se ve sboru koná. 
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Podle sborové statistiky měl náš sbor na začátku roku 2021: 
941 členů. V průběhu roku 5 členů sboru zemřelo, 6 členů ze sboru 
vystoupilo nebo se odstěhovalo a 3 byli pokřtěni. Ke konci roku 
2021 tak měl sbor 933 členů. V našem sboru se konalo také jedno 
svatební shromáždění novomanželů Kachtíkových. Myslím, že do 
budoucna leží na staršovstvu nesnadný úkol, jak nakládat s tímto 
vysokým počtem členů sboru, když mnozí z nich nejeví o sbor 
prakticky žádný zájem. Bude s tím nejspíš spojeno mnoho 
nepochopení, ale nejenom sbory, ale celou církev jako takovou toto 
hledání a nesnadné rozhodování – jak dál – čeká. 

Jak vypadal sborový život v minulém roce v mnohém 
omezení? V první polovině roku jsme byli odkázáni na on-line 
prostor a Infokanál. Koncem měsíce května se přísná omezení 
začala rozvolňovat, abychom léto prožili bez omezení. K omezením 
opět začalo docházet v druhé polovině podzimu. Mohli jsme se 
v omezeném počtu ale již scházet ve větším prostoru kostela 
v rouškách a opět jsme mohli zpívat. To, co můžeme považovat za 
skutečně dobrou věc je to, že se již v minulém roce podařilo otevřít 
cestu na Infokanál. Nejprve jsme začali bohoslužby předtáčet a 
ukládat je na webové stránky, současně s tím jsme je nabízeli obci 
k odvysílání na Infokanále. V minulém roce jsme se již také dostali 
k přímému přenosu bohoslužeb. Často potkávám obyvatele 
Hošťálkové, kteří mi sdělují, že Infokanál také sledují a jsem často 
překvapený, protože to přichází ze strany, kde bych to nečekal a 
velmi mne to těší. Velké poděkování za tuto možnost patří našemu 
Obecnímu úřadu v Hošťálkové, ale především několika obětavým 
bratřím našeho sboru, kteří se – pod taktovkou bratra Luboše 
Čevely – tohoto nelehkého, časově náročného, úkolu ujali a starají 
se o to, aby vše správně a bezchybně fungovalo. 

V první polovině minulého roku se většina aktivity sboru 
přesunula do on-line prostoru – setkávání členů staršovstva, mnohá 
jednání ohledně rekonstrukce sborového domu, setkávání 
v různých skupinách (mládež, dorost, různé přípravky vedoucích). 
„Alianční týden modliteb“ jsme také zkrátili na jeden on-line večer. 
Také období postní a pašijní týden modliteb před Velikonocemi se 
odehrával v on-line prostoru. Děkuji všem bratřím, kteří při těchto 
večerech posloužili svými kázáními. V měsíci květnu jsme opět 
pomalu začínali s konfirmační přípravou a přáli si, aby na 
„Svatodušní neděli“ mohli být konfirmováni ti, kteří s konfirmační 
přípravou začínali na podzim 2019. To se skutečně podařilo a 
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konfirmační slavnost se uskutečnila v neděli 23. května. V pátek 28. 
května jsme kostel také otevřeli již tradiční „Noci kostelů“, která byla 
nesena tématem – „Albert Schweizer“. Opět jsme se začali 
shromažďovat v kostele, abychom ho již do konce roku neopustili, 
kdy jsme se tam mohli shromažďovat v rouškách a při určitém 
počtu. Po prázdninách jsme opět s novou skupinou začali setkávat 
v konfirmační přípravě. Chci nám všem připomenou mladé, kteří se 
připravují ke konfirmační slavnosti (která bude – jak věříme – na 
„Svatodušní neděli“ 5. června), abychom na ně nezapomínali – také 
ve svých modlitbách. Jsou to: Jenda Blizňák, Maruška Burešová, 
Verunka Hurtíková, Anetka Machálková, Helenka Mikušová, Eliška 
Malá – má být pokřtěna, Eliška Malinová a Natálka Šabršulová. O 
křest ve sboru požádala také Valentýnka Gašková, která bydlí 
v DPS, kde je její maminka správcovou. Děkujeme Pánu za tyto 
mladé, On sám jim na jejich cestě žehnej. Pamatujme na naše děti 
a mladé, připomínejme všechny ty své Pánu Bohu, starejme se o 
to, aby se s Ním mohli osobně setkat. 

Rozběhla se také mládež, dorost, setkávání dětí spíše ve 
venkovním prostoru. Vedoucí dětí a mládeže pořádali různé výlety, 
sportovní turnaje. Začali jsme se opět setkávat při biblických 
hodinách – také v Domově s pečovatelskou službou i Komunitním 
domě. Manželé Zdeněk a Pavla Žambochovi začali na podzim s 
„kurzem „Alfa“ a dotáhli jej do zdárného cíle. Opět zpívala „Notička“ 
a pěvecký sbor, který po svém otci Milanovi převzal Martin Kovář 
(děkujeme mu za to); při různých příležitostech v kostele – jak 
“Notička“, tak pěvecký sbor – vystoupili. V měsících listopadu až 
lednu již tohoto roku, kdy coronavirus opět nabíral na síle, byla 
naše činnost opět utlumena s tím, že v kostele jsme se při 
bohoslužbách již scházet nepřestávali. Prožili jsme v něm také 
vánoční a novoroční svátky – díky Bohu. 

Ty dva roky nebyly pro nikoho lehkým obdobím, ani pro náš 

sbor, v mnohém jsme museli improvizovat a hledat všelijaká řešení. 

Přesto pastorační navštěvování členů sboru neustávalo. Mnozí se 

do této aktivity zapojovali a tam, kde cítili, že mají dveře otevřené a 

že lidé z návštěvy obavy nemají, naopak ji vítají, tam jsme prožívali 

mnoho pěkných chvil ze setkání. Během coronavirového období 

jsme také po každé neděli rozváželi lidem do schránek kázání, 

které ve sboru zaznělo, zůstalo to tak až podnes. Někteří bratři a 
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sestry, pro věk nebo různé zdravotní potíže, se bohoslužeb 

zúčastňovat nemohou a jsou vděčni za to, když si mohou kázání 

vyslechnout na Infokanálu a pak si je mohou ještě vzít do ruky. 

Bylo by možné vzpomínat ještě mnohé, a mnohé ještě zazní 
v jiných zprávách, ale rád bych tuto svou zprávu uzavřel svou 
vděčností Pánu Bohu za to, že po dlouhodobém a nesnadném 
hledání a doptávání se, je tu náhle člověk, nový kazatel Štěpán 
Marosz, který – pokud bude zvolen v dnešních volbách – se rád, 
s Boží pomocí, ujme úkolu být novým pastýřem tohoto sboru. Je to 
muž, který v církvi již mnohé vykonal, odvážný, energický, prakticky 
zručný, schopný vést, zbožný. Myslím, že je po všech stránkách 
připraven ujmout se tohoto sboru a vést jej dobrým směrem. 
Směrem, který byl Hošťálkové vždy velmi blízký. 
 Opět chci povědět: Buďme velmi vděční Pánu za tento náš 

sbor; i když se občas cítíme unavení a sevření, když pomyslíme na 

budoucnost, Pán se k tomuto sboru přiznává a má svému okolí co 

dát. V mnohém může být tento sbor dobrým příkladem sborům 

jiným. Modleme se za něj a usilujme o to, aby se v něm každý cítil 

dobře. Pán Bůh sám nám žehnej, pomáhej a provázej nás i v tomto 

roce 2022. 

V Hošťálkové dne 21. února 2022 
 

Petr Maláč, farář sboru 
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Tisk č. 3 
 

Zpráva kurátorky sboru k výročnímu sborovému 
shromáždění Farního sboru Českobratrské církve 

evangelické v Hošťálkové.  
 
Milí bratři, milé sestry, 
 

po necelém roce se opět společně setkáváme při výročním 
sborovém shromáždění. Je to úkol, který nám ukládají církevní řády 
a nejzazší termín jeho splnění je konec března. A tak jsme tady, 
abychom se zastavili a ohlédli se zpět. Připomněli si různé 
okamžiky, které jsme společně prožili. Mnohé nás upevnily, jiné 
s námi naopak otřásly. V Bibli čteme, že milujícím Boha všecky věci 
napomáhají k dobrému. Dnešní setkání je příležitost ke sdílení. 
Přinášejme podněty, které nám mohou pomoci společně růst a 
měnit se do podoby Ježíše Krista tak, abychom byli jako jednotlivci i 
společenství světlem a solí pro své okolí. Zodpovědnost za tento 
sbor leží na nás, členech sboru, abychom to, co děláme a budeme 
dělat, bylo v souladu s Boží vůlí. 

Součástí dnešního sborového shromáždění bude také volba 
nového kazatele. Kandidaturu přijal br. f. Štěpán Marosz, se kterým 
jste se mohli při bohoslužbách několikrát setkat. Věřím, že je to 
kandidát, který je vyslyšením našich dlouhodobých modliteb. 

Nejprve si připomeňme ty, kteří nás v minulém roce opustili. 
Byli to: Pavel Kubáč, zemřel 21. února 2021 ve věku 50 let; Milan 
Dřevojánek, zemřel 13. března 2021 ve věku 64 let; Jaromír 
Smahel, zemřel 13. března 2021 ve věku 53 let; Dana Machalová, 
zemřela 12. června 2021 ve věku 81 let; Helena Ministrová, 
zemřela 24. června 2021 ve věku 70 let; Ivana Hnátková, zemřela 
21. června 2021 ve věku 60 let; Karel Sypták, zemřel 9. července 
2021 ve věku nedožitých 81 let; Miroslav Šabršula, zemřel 30. 
července 2021 ve věku 78 let a Marta Nevolová, zemřela 27. 
listopadu 2021 ve věku 63 let. 

V červnu tohoto roku se rozloučíme s naším bratrem farářem 
Petrem Maláčem, kterému končí funkční období 30. června. Při 
pohledu zpět můžeme vidět jeho velké nasazení ve službě tomuto 
sboru, ochotu vždy pomoci slovem i prakticky (mnohým z nás 
přinesl povzbuzení a naději ). Děkuji, že jste se mnozí vytrvale za 
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bratra faráře přimlouvali. Velký dík patří také jeho rodině, která ho 
ve službě v našem sboru po celou dobu podporovala. 

V loňském roce při sborovém shromáždění bylo zvoleno nové 
staršovstvo. Při této příležitosti chci poděkovat bývalým bratřím a 
sestrám starším, kteří šest let v této službě věrně stáli s velkým 
nasazením, za jejich odhodlání, vzájemnou podporu a pomoc. A 
zároveň jsem vděčna za nové společenství bratří a sester, kteří se 
velmi zodpovědně postavili do této mnohdy nelehké služby. Stůjte, 
prosím, za staršími tohoto sboru. Neste nás na modlitbách, 
vyprošujte nám moudrost, odvahu a ochranu pro naše rodiny. Ať 
naše rozhodnutí jsou jednomyslná v souladu se záměrem, který má 
Bůh s tímto sborem. 

Mnohé události loňského roku jste si mohli připomenout při 
čtení zprávy br. faráře, anebo si je připomenete při čtení zpráv ze 
služby dětem, dorostu a mládeže. 

Ráda bych na tomto místě zmínila projekt, který každoročně 
realizujeme ve spolupráci s Obcí Hošťálková, a to projekt „Daruj 
radost.“ Děkuji s. Katce Mrlinové a jejímu týmu, kteří přes nelehkou 
epidemiologickou situaci zvládli bravurně tento projekt zrealizovat a 
prostřednictvím něho přinést povzbuzení a potěšení do 44 rodin, 
z velké části starým a nemocným lidem, kteří byli nedílnou součástí 
našeho sboru, maminkám samoživitelkám nebo do rodin v těžké 
životní situaci. Velký dík patří také desítkám dárců , bez jejíž 
obětavosti by se nemohl tento projekt uskutečnit. 

Synodní rada každoročně vyhlašuje granty v rámci 
„Diakonických a rozvojových projektů“. V loňském roce jsme získali 
finanční podporu ve výši 50 000,- Kč na nákup nového vybavení 
(novou skříň na sborové účetnictví, stůl do kanceláře a novou 
knihovnu, kterou ještě musíme vyměnit v kanceláři za stávající).  

Pro letošní rok jsme z tohoto grantového systému obdrželi 
podporu ve výši 104 114,- Kč na misijní aktivity (s dětmi jsme začali 
navštěvovat pravidelně tělocvičnu; v červnu se uskuteční Noc 
kostelů; na podzim Kurz alfa) a také na nákup nového sborového 
serveru, který nám usnadňuje vzájemnou komunikaci a plánování 
v jednotlivých oblastech služby ve sboru. 

Při pohledu na stovky dokladů, které mi každoročně projdou 
přes ruce či emailovou poštou, jsem vděčna, že máme ve sboru 
ochotné sestry, které na sebe vzaly zodpovědnost za vedení 
sborového účetnictví. Sestra Adéla Vaňková a sestra Kamila 
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Čevelová se již několik let pečlivě starají o přehledné vedení 
účetnictví a komunikují s potřebnými institucemi. Děkujeme. 

Děkujme Pánu Bohu za všechny příležitosti, kdy jsme se směli 

společně osobně setkávat nad Božím slovem, společných 

modlitbách, rozhovorech,…... Během posledních dvou let jsme 

zjistili, že to není samozřejmost. Mnohá setkání by se 

neuskutečnila, pokud by nebylo těch, kteří je připravili, kteří 

investovali svůj čas, energii, finance. Děkuji každému z vás, kdo 

jste svá obdarování nezakopali, ale dáváte se ochotně k dispozici a 

ve sboru sloužíte na různých úrovních.   

 
 

Ať nás Pán Bůh provází svým požehnáním. 
 
  
V Hošťálkové dne 23. února 2022 
 
 

       Jana Flachsová, kurátorka sboru 
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Tisk č. 4 
 

ZPRÁVA VEDOUCÍHO NEDĚLNÍ ŠKOLY 
 

Vážený Evangelický sbore v Hošťálkové, mílí bratři a sestry, 
 

v tomto kalendářním roce se začíná práce v Nedělní škole 
vracet do normálních kolejí. Od září jsme se i přes občasné výluky 
sešli už 15x. V lekcích probíráme příběhy Starého zákona o Rút, 
Samuelovi, Saulovi, Davidovi.  

Když Nedělní škola kvůli epidemii nebyla, rozváželi jsme v 
loňském školním roce asi 50-ti dětem kvízy s biblickou tématikou. 
Jedná se o děti, které se nějak setkaly s naším sborem – byly na 
přífarském táboře, zúčastnily se párty Nedělní školy nebo se 
zúčastnily nějaké společné akce s Nedělní školou. Jistě bychom 
byli rádi, kdyby všechny tyto děti Nedělní školu navštěvovaly. 

Nyní se v Nedělní škole schází průměrně 10 dětí. Nedělní 
škola má tři skupinky a 12 učitelů. Učitelé se při učení střídají. 

Kromě běžného probírání lekcí podle plánu vyučování se 
snažíme setkání dětí zatraktivnit a propojit s normálním životem.  

Možná si vzpomenete na čtení z Karafiátových Broučků 
v rámci internetových bohoslužeb, na Velikonoční a Květnovou 
výzvu, kdy děti dělaly přání pro starší a osamocené bratry a sestry 
nejen v našem sboru. Pro děti jsme zorganizovali Čokobanku. Přes 
omezení způsobené pandemií se nám podařilo připravit Vánoční 
slavnost dětí Nedělní školy. Velmi děkujeme rodičům, kteří svým 
dětem s jejich videem pomáhali. O prázdninách jsme měli nedělní 
školu trochu omezenou, ale občas jsme se odpoledne sešli a hráli 
na farské zahradě vybíjenou. 

Chci poděkovat všem, kteří se na práci nedělní školy podílí. 
Těm, kteří jsou u této práce vidět, i těm které vidět není, kteří 
pracují v ústraní, připravují lekce, a za Nedělní školu se modlí. Díky. 

Víc, než kdy jindy si uvědomujeme, jak důležitou roli hrají 
rodiče, dědečkové a babičky při vedení dětí k Pánu Bohu, posílání 
dětí do Nedělní školy a kostela a modlitbách za ně. 

Prosím vás, abyste ve svém úsilí a modlitbách nepolevovali. 
 
Za učitele nedělní školy Karel Žamboch 
 
V Hošťálkové 18. 2. 2022 
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Tisk č. 5 
 
 

ZPRÁVA VEDOUCÍHO DOROSTU 

Školní rok 2021–2022 

Místo setkávání: klubovna fary a hřiště ČCE Hošťálková 

Den: každý pátek od 16:00 do 18:00 

Scházíme se pravidelně během školního roku v klubovně u fary, a 
když nám počasí dovolí, tak se snažíme mít program co nejvíce 
venku a na hřišti.  
Průměrná účast: dvanáct dětí od 7 let do 15 let.  
 
Program: 
- úvodní zpěv s kytarou 
- krátké biblické zamyšlení, modlitba 
- hry v klubovně, na hřišti 
-  rozvoj všestranných dovedností 
- příprava na pobytový tábor 
 

Rozdělili jsme se na 2 družiny. Každá má svého rádce, který 
zodpovídá za svou družinu. 

Od září probíhá individuální pohybová soutěž „odznak 
všestrannosti“, která zahrnuje více pohybových disciplín jako 
například sprint na 60 m, skok do dálky, hod míčem do dálky, skok 
přes švihadlo, shyby, trojskok, kliky a další.  

Probíhá družinová etapová hra, která rozvíjí ve skupině 
soutěživost, pohyb a motivaci táhnout za jeden provaz. 
Vyhodnocení individuálních i skupinových her nás čeká na konci 
školního roku. 

Mimo pravidelné páteční dorostové volnočasové aktivity jsme 
zorganizovali dne 9. 10. 2021 ve spolupráci s Dětskou misií 
celodenní turistický výlet. Sešlo se nás přibližně 30 dětí a 15 
dospělých. Trasa: fara – Bludný – Maruška – Páleníkovy paseky – 
fara s délkou přibližně 10 km. Vyvrcholením bylo nalezení pokladu 
s veršem: „Zákon tvých úst je mi dražší než tisíce hřiven zlata nebo 
stříbra“ (Žalm 119:72). Nechybělo občerstvení na faře a duchovní 
program. 
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Po přestávce, která byla způsobena pandemickou situací, se 
připravujeme na orientační závod „Biblická stezka“. Regionální kolo 
se uskuteční 29. 4. - 1. 5. 2022 v Ostravě. Těšíme se, držte nám 
palce! 

Ve spolupráci s členy sboru ČCE Hošťálková připravujeme 
letní pobytový tábor, který se uskuteční 16. 7. - 23. 7. 2022 
v Netolicích u Jičína.  
Přihlášky pro děti jsou dostupné na webu našeho sboru 
https://www.ccehostalkova.cz/index.php/category/aktuality/. 
Budeme rádi, když své děti přihlásíte a zapojíte je do aktivní 
přípravy na tábor. 
 

V Hošťálkové dne 13. 2. 2022     Bernard Šulák 

 
 
 

Tisk č. 6 
 

ZPRÁVA ZA MLÁDEŽ 

Setkávání mládeže má v našem sboru dlouholetou tradici a 
mládež měla vždycky ve sboru svoje místo. V posledních letech 
jsme ale svědky toho, že se mládež ze sboru prakticky vytratila a ti, 
kdo se v mládeži scházeli, dali najevo, že už dál v práci mládeže 
pokračovat nebudou, protože založili rodinu nebo se z Hošťálkové 
odstěhovali a účastní se dnes života jiného sboru a podobně.  

Spolu s Petrou Rájkovou a Martinem Čevelou jsme se s tímto 
stavem, kdy se zdálo, že se mládež v našem sboru scházet 
přestane, nechtěli smířit. Považujeme mládež za důležitou součást 
sboru a tak jsme se rozhodli, že byť věkově patříme už do zcela jiné 
kategorie, pokusíme se navázat na dosavadní práci mládeže, a 
budeme v ní pokračovat.  

Samozřejmě omezení setkávání v důsledku Covidu dopadla i 
na nás, nicméně až na asi měsíc před Vánocemi, se každý pátek 
scházíme. Není nás tolik, jako dříve, scházíme se podle možností 
v počtu 4-7, ale domníváme se, že i tak to má svůj význam, 
hodláme pokračovat dál a věříme, že i další najdou postupně do 
mládeže cestu. 

V minulém roce jsme se zaměřili na Desatero, které se někdy 
chápe jako deset omezení, které s sebou život víry nese. My jsme 

https://www.ccehostalkova.cz/index.php/category/aktuality/
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je ale při našem setkávání chápali jako deset velkých svobod, která 
Hospodin svému lidu dal, aby měli jasné vodítko a pomoc pro svůj 
život. 

V současnosti se věnujeme Kázání na hoře, souhrnu Ježíšova 
učení, které začíná známým blahoslavenstvím a končí 
podobenstvím o dvou stavitelích (Mat. 5-6) a které pro tehdejší 
posluchače znamenalo revoluční změnu. A k revoluční změně ve 
vztahu k Bohu a k bližním vyzývá a vede všechny Ježíšovy 
následovníky i dnes. 

A samozřejmě, co by to byla za mládež, pokud bychom jenom 
seděli a mluvili, prostor mají i nejrůznější hry, které hrajeme v další 
části.  

Je nám spolu dobře, a když se rozcházíme, těšíme se na další 
pátek, kdy se zase uvidíme. 
 
Zdeněk Žamboch 
 
 
 

Tisk č. 7 
 

NOTIČKA – ZPRÁVA ZA ROK 2021 

V uplynulém roce 2021 byla setkávání našeho pěveckého 

sborečku z důvodu restrikcí v rámci koronavirové pandemie 

omezena. Scházeli jsme se pouze od září do začátku prosince, 

mimo prázdniny a státní svátky, tj. 10 setkání vždy ve čtvrtek v 17 

hodin. Přihlášeno bylo celkem 18 dětí věkového rozpětí 3-10 let, 

některé z nich z našeho sboru ČCE Hošťálková, některé i mimo náš 

sbor. Průměrná účast byla 10 dětí. Věnovali jsme se nácviku 

dětských křesťanských písní a několikrát jsme vystupovali při 

nedělních bohoslužbách. 

 

Za pěvecký sbor Notička 

Michaela Kovářová 
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Tisk č. 8 
 

ZPRÁVA Z NÁBOŽENSTVÍ 1. SKUPINY  
ŠKOLNÍ ROK 2021- 2022 

 

Místo: ZŠ Hošťálková  

Den: každé pondělí v 13 – 13,45 hod 

Počet dětí: V náboženství je přihlášeno 14 dětí, většina z nich 

chodí pravidelně.  

1. Třída – 6 dětí 

2. Třída – 3 děti 

3. Třída – 1 dítě 

4. Třída – 4 děti 

 

Biblické lekce: Základy křesťanské víry – Bůh stvořitel, Ježíš 

Boží Syn, Bible inspirované Boží slovo, 

Život Pána Ježíše – Ježíšova služba,povolání učedníků, uzdravení 

chromého, utišení bouře, 

Vánoční lekce,Ježíš a děti…… 

 Děti mají rády na hodinách náboženství kvízy a rády zpívají, 

skládaní obtížných slov z lekce, dokonce se rády učí biblickým 

veršům. V této skupině mám velmi pozorné děti a rády naslouchají 

biblickým příběhům. 

 

Modlitební prosby: 

- otevřenost dětských srdcí pro Boží slovo a uchování ho v jejich 

životech 

- stálá podpora vedení školy pro náboženství ve škole 

-  přímluvné modlitby za požehnání této služby dětem 

 - nově příchozí děti  

 
 
 
NÁVRH USNESENÍ: 
Sborové shromáždění bere na vědomí zprávy faráře, kurátorky 
sboru, pracovníků s dětmi, dorostem a mládeží 
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Tisk č. 9 
 

ÚČETNÍ ZPRÁVY 
 

1. Zpráva o hospodaření sboru v roce 2021 
2. Návrh rozpočtu sboru pro rok 2022 
3. Přehled sbírek za rok 2021 

 
 
 
NÁVRH USNESENÍ: 

1. Sborové shromáždění bere na vědomí zprávu revizorů o 
hospodaření sboru. 

2. Sborové shromáždění schvaluje hospodaření sboru za 
rok 2021. 

3. Sborové shromáždění schvaluje rozpočet na rok 2022. 
4. Sborové shromáždění schvaluje převod zisku ve výši  

322 713,- Kč na nerozdělený zisk. 
 

 

 
INFORMACE K VOLBĚ FARÁŘE 

 

  
Volba faráře Štěpána Marosze na období 1. 7. 2022 – 30. 6. 

2027 proběhne ve sborovém shromáždění v rámci nedělních 
bohoslužeb, které staršovstvo svolává na neděli 20. 3. 2022. Volby 
se mohou zúčastnit členové sboru, kteří byli zapsáni staršovstvem 
do seznamu členů s hlasovacím právem. 

Staršovstvo zapíše do tohoto seznamu všechny členy sboru 
starší 18 let, kteří se činně podílejí na životě sboru, především 
účastí na jeho bohoslužebných shromážděních nebo jiných 
aktivitách, a zároveň jsou plátci saláru. Staršovstvo může v 
odůvodněných případech učinit výjimku a zapsat do seznamu 
člena, kterému objektivní příčiny brání podílet se na životě sboru 
nebo platit salár. Tento seznam je vyvěšen na faře na nástěnce u 
kanceláře a ve vlastním zájmu se přesvědčte, zda tam jste uvedeni. 
Námitkami se může každý člen sboru domáhat, aby byl seznam 
opraven buď zápisem jeho osoby nebo dalších členů sboru, nebo 
vypuštěním členů neprávem zapsaných. Staršovstvo přijímá 
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námitky do šesti dnů před konáním sborového shromáždění a 
rozhodne o nich. Volit je možno pouze osobně. 

Sborové shromáždění činí platná usnesení za jakéhokoliv 
počtu přítomných členů. 

Volba faráře proběhne tajným hlasováním ve sborovém 
shromáždění. Volební lístek upravíte tak, že na ní křížkem označíte 
ANO (v případě, že si přejete, aby br. f. byl na dané období zvolen) 
nebo NE (pokud si přejete, aby nebyl kazatelem našeho sboru). 
Váš hlas bude započítán i v případě, že se rozhodnete lístek 
odevzdat neoznačený (zdržíte se hlasování). 

 
 

Pro členy sboru, kteří se z objektivních důvodů nemohou 
sborového shromáždění zúčastnit (nemoc, imobilita, směna v 
práci…) je připravena možnost volit na dálku, pokud o tento způsob 
volby požádají nejpozději 14 dní před konáním sborového 
shromáždění. Tyto členy sboru navštíví nejpozději den před 
konáním volebního shromáždění dva pověření členové staršovstva 
a umožní jim tajné hlasování. Člen sboru volící na dálku vloží 
upravený volební lístek a kandidátní listinu do připravené obálky 
označené nápisem VOLBA a zalepenou obálku předá pověřeným 
členům staršovstva. Prosíme, abyste zájem o tuto formu volby 
oznámili br. faráři (739 244 679) nebo sestře kurátorce 
(739 091 325). 

Odevzdané hlasy (hlasy odevzdané při sborovém 
shromáždění + hlasy těch, kteří budou volit na dálku) budou 
spočítány. Bratr farář Štěpán Marosz bude zvolen v případě získání 
nadpoloviční většiny hlasů.   

Prosíme, abyste těmto informacím věnovali náležitou 
pozornost. 

 
 


